

Progressive Improvement in Promoting Tourism in Egypt

The Egyptian Minister of Tourism, Dr Mamadouh Biltaji, announced recently that Egypt has regained its tourism after a crisis in this sector resulting from the events of 11 September last year.

He said that the decline in tourism had reached nearly 54% by last November, but began to pick up last December, with a 10% decline to March this year.



The minister was cautious, however, about the effects of the situation in the Occupied Palestinian Territories on the tourism sector not only in Egypt, but in the region as a whole.

He reiterated that tourism was the main source of obtaining foreign currency in Egypt, vital in supporting the country's national economy. US \$ 4.3bn was obtained in 2000 and 72 industries related to tourism have been promoted, along with returns of EG 2.8bn (Egyptian Guineas) which has benefited the Egyptian Treasury via taxes and fees from the tourism sector. Mr Biltaji also pointed out that the tourism sector in Egypt employs approximately 2.2 million people in addition to workers in other related industries.



تحسن تدريجي في «الرواج السياحي» الى مصر



أعلن الدكتور ممدوح البلتاجي وزير السياحة المصري ان مصر استعادت الرواج السياحي بنسبة 5.98 في المئة في أعقاب الأزمة التي شهدتها هذا القطاع بسبب الهجمات التي تعرضت لها الولايات المتحدة الأميركية في 11 أيلول 2001.

وأوضح البلتاجي ان نسبة الانخفاض السياحي بلغت في تشرين الثاني الماضي حوالي 54 في المئة. لكن التحسن بدأ في الظهور اعتباراً من كانون الأول الماضي الى ان وصلت النسبة 10 في المئة في آذار الماضي.

وحذر الوزير المصري من خطورة انعكاس استمرار الأوضاع في الاراضي الفلسطينية المحتلة على

القطاع السياحي ليس في مصر فقط ولكن في المنطقة كلها.

وذكر ان السياحة هي المصدر الأول لمصر في الحصول على العملات الأجنبية دعماً للاقتصاد القومي حيث تم تحصيل حوالي 4,3 مليار دولار العام 2000 بالإضافة الى رواج حوالي 72 صناعة تتعلق بالسياحة وتحصيل إيرادات اضافية لصالح الخزانة المصرية تبلغ حوالي 2,8 مليار جنيه سنوياً من الرسوم والضرائب المفروضة على القطاع السياحي. وأوضح ان القطاع السياحي المصري يضم حوالي 2,2 مليون عامل بشكل مباشر علاوة على العاملين في الصناعات المعذية بشكل غير مباشر.